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Per Ankersjö Per Bolund Mikael Magnusson  

    §§ 1-15, 17, 19-28 §§ 16, 18 

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Per Bolund (MP) vice ordföranden §§ 1-15, 17, 19-28 

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)    

Katarina Luhr (MP) §§ 1-17, 19-28 

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 

Josefin Deiving (S) för Teres Lindberg (S) 

Rebecka Carlsson (MP) för Per Bolund (MP) §§ 16, 18 

Charles Berkow (MP) för Katarina Luhr (MP) § 18 

 

Övriga ersättare: 

 

Anders Thureson (M)    

Andreas Lundin (M)   

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)   

Måns Lönnroth (S)  

Rebecka Carlsson (MP) §§ 1-15, 17, 19-28 

Charles Berkow (MP) §§ 1-17, 19-28 

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Ingrid Mårtenson, Birgitta Govén, Gustaf 

Landahl, Håkan Andersson, Jörgen Bengtsson, Malin Ekman, Margareta Widell, 

Marianne Gustafsson, Per Owe Molander, Pia Winbladh Högfors och Ulf Mohlander, 

samt biträdande borgarrådssekreterare Albin Ring Broman. 



  

 
 § 24 

Luften i Stockholm 

Årsrapport 2010 

Dnr 2011-5125 

 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens rapport om luften i 

Stockholm 2010. 

 

Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 30 mars 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Per Bolund m.fl. (MP) och Mikael Magnusson m.fl. (S) 

 föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1. Godkänna förvaltningens rapport. 

2. Ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till nämnden med förslag på hur 

miljökvalitetsnormerna kan följas i Stockholm. 

3. I övrigt anföra följande: 

 

Stockholms stad bryter mot ett flertal lagstadgade miljökvalitetsnormer. Detta 

går ut över Stockholmarnas hälsa och riskerar att staden får mångmiljonböter 

från EU-domstolen. Den moderatledda majoriteten behöver därför vidta nya 

åtgärder för att minska mängden luftföroreningar. Miljöförvaltningen bör snarast 

återkomma med förslag på sådana åtgärder som ligger inom den kommunala 

kompetensen. 

 

3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att 

godkänna förvaltningens rapport, samt uppdra åt förvaltningen att redovisa vilka 

åtgärder som kan vidtas för att MKN för partiklar och kväveoxider ska kunna 

uppnås senast 2013. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt Per Ankersjös (C), Jonas Nilssons m.fl. (M) och Karin Karlsbros (FP) 

förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Per Bolund m.fl. (MP) och Mikael Magnusson m.fl. (S) reserverar 

sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till beslut. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 



  

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) 

och Karin Karlsbro (FP) enligt följande: 

 

 Luftkvaliteten i Stockholm är ett prioriterat miljöpolitisktområde för staden. 

Några exempel på åtgärder som staden har vidtagit för att förbättra luftkvaliteten 

de senaste åren är att dubbdäcksförbud har införts på och träd har planterats 

längs Hornsgatan, trängselskatterna har permanentats, samt att försök med 

spolning, dammbindning och flexibla hastigheter har genomförts. 

 

 Miljöförvaltningens årsrapport över luftkvaliteten för 2010 visar också att 

halterna av de dubbdäcksorsakade partiklarna PM10 minskar. Det är givetvis ett 

välkommet resultat eftersom det visar att stadens vidtagna åtgärder har haft 

effekt. Samtidigt återstår mycket arbete för att få ner nivåerna under de 

gränsvärden som EU har satt upp. Det är en uppgift som vi tar på största allvar 

och som vi är fast beslutna om att uppnå.  

 

 Det uppenbart att vi måste fortsätta vårt arbete med att minska dubbdäcks-

användandet i innerstaden så att vi kan få ner partikelhalterna till nivåer som inte 

är hälsovådliga, samtidigt som vi undviker böter från EU. Men för att kunna 

lyckas med detta krävs det att vi har tillräckliga verktyg till vårt förfogande. 

Regeringen förväntas inom en snar framtid lägga fram ett förslag på hur 

kommunerna ska kunna arbeta med denna fråga på ett mer offensivt sätt. Vi 

hoppas därför att staden snart ska beredas möjlighet att förfoga över nya 

instrument, så som miljözoner och dubbdäcksavgifter. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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